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Izveštaj sa FIVB IRCC 
Kursa za međunarodne sudije  

Subotica, 1 – 10. avgust 2014. godine 
 
Poštovane koleginice i kolege,  
 
Pripala  mi  je  ta  čast  i  odgovornost  da  ove  godine  učestvujem  u  organizaciji  FIVB  Kursa  za 
međunarodne sudije, pa želim da  iskoristim priliku da sa Vama podelim utiske  i  iskustva sa ovog 
velikog događaja. 
 
Pre svega dugujem veliku zahvalnost Udruđenju odbojkaških sudija Srbije koje je imalo poverenja 
u  mene  i  dalo  mi  priliku  da  pripomognem  u  organizaciji  jedinog  ovogodišnjeg  Kursa  za 
međunarodne  sudije na  teritoriji  Evrope,  a nadam  se da  smo moje  kolege  iz UOS  Subotice  i  ja 
uspeli da odgovorimo zadacima i doprinesemo odličnoj organizaciji ovog Kursa. 
 
Subotica je, sada već tradicionalno, domaćin međunarodnih takmičenja u različitim kategorijama. 
Navikli smo na obaveze  linijskih sudija, zapisničara, ali  i da pružimo svesrdnu pomoć oko terena, 
ekipa, smeštaja, pa i provoda. To najbolje znaju Džiga, Stefa i ostali... 
 
Međutim,  ovogodišnje  takmičenje,  Balkanijada  za  juniorke,  je  bilo  specifično  po  tome  što  se 
istovremeno u našem gradu održavao  jedan od najvećih događaja u sudijskom svetu ove godine, 
FIVB Kurs za međunarodne sudije. To je za nas značilo da nećemo obavljati uobičajene funkcije, ali 
da ćemo imati priliku da upoznamo veliki broj budućih međunarodnih sudija i da učinimo sve da im 
boravak u Subotici ostane u što lepšem sećanju. 
 
Na ovogodišnji Kurs se prijavio 21 učesnik iz 13 zemalja i to: Bosne, Belorusije, Bugarske, Hrvatske, 
Francuske, Nemačke, Italije, Moldavije, Portugala, Švajcarske, Holandije, SAD i Srbije. Predavači su, 
kao  i  u  Kladovu  prošle  godine,  bili  Sergej  Titov  kao  direktor  Kursa,  a  inače  sekretar  Sudijske 
komisije FIVB, i Aleksander Džejms Stil kao instruktor Kursa, a inače predsednik Komisije za pravila 
igre  FIVB.  Dok  nisam  njih  upoznao, mislio  sam  da  sam  jedan  od  retkih  fanatika  koji  bi  satima 
mogao  da  priča  o  odbojci,  ali  ovako  nešto  još  nisam  video  – mislim  da  i  sanjaju  o  pravilima  i 
tumačenjima…  Inače deluju prilično različito: Titov uglavnom strog  i čvrsto se drži pravila, dok  je 
Sendi (nikada ga nemojte osloviti sa Mr. Steel) uglavnom nasmejan i uvek raspoložen za šalu, pa i 
za gurmanluk. 
 
Kandidati  su  pokazali  različite  nivoe  znanja,  bilo  da  se  radilo  o  tumačenju  Pravila  igre,  samom 
suđenju na terenu, pa čak  i poznavanju engleskog jezika. Sada se samo  još jednom potvrdilo ono 
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što sam mislio i ranije, da naša sudijska organizacija pripada samom vrhu svetske odbojke, a to su 
ovaj  put  više  nego  uspešno  pokazali  Aleksandra  Balandžić  i  Đorđe  Stevanović  (čestitam  još 
jednom).  Isto  tako, odlično  su  se  pokazale  i  kolege  iz ostalih  zemalja  gde  je odbojka  razvijena, 
kolege iz regiona su došle odlično pripremljene, ali su vala po meni neki i potpuno zalutali na ovaj 
Kurs.  
 
Zajedno smo proveli  jedanaest dana,  tokom kojih  smo  čuli mnogo  stvari vezanih za Pravila  igre. 
Većinu toga znaju i mlade kolege, ali neke stvari su bile i stvarno poučne, i verujem da će pomoći 
svima u nastavku  karijere. Potrudio  sam  se  i da  vodim  svoje beleške,  ali bih deo  sa  savetima  i 
instrukcijama ostavio Đoletu da prezentuje bilo putem izveštaja, bilo putem predavanja i to najviše 
zbog  jedne rečenice koju su  instruktori ponovili nekoliko puta, a kaže da  je najsigurnije držati se 
onoga što stoji u Pravilima i drugim aktima, a ne nekakvih interpretacija.  
 
Pored  dugih  predavanja,  pogledali  smo  i  21  utakmicu,  nakon  kojih  je  Srbija  postala  šampion 
Balkana u ženskoj  juniorskoj konkurenciji. Utakmice su uglavnom bile  lake,  izuzev derbija Srbija – 
Turska, koji  je bio pravi triler u pet setova. Bilo  je zabavno gledati starije kolege kako nespretno 
mašu  (davno  beše  kad  su  poslednji  put  držali  zastavicu),  kako  prepravljaju  zapisnike  i  kako 
pokušavaju da naviknu na promenjene dužnosti drugog sudije.  
 
Nakon svega, mislim da će svima Subotica ostati u lepom sećanju, ako ni zbog čega drugog, onda 
zato  što  su  svi uspešno položili  i  stekli  zvanje Kandidata  za međunarodnog  sudiju. Bilo  je  sjajno 
družiti se  i  razmenjivati  iskustva sa ovakvom grupom  ljudi, koja  je, do kraja kursa, postala prava 
družina kao školarci tokom ekskurzije. 
 
Ostaje mi  samo  da  se  zahvalim  još  jednom  svima  koji  su  doprineli  da  se  pokažemo  kao  dobri 
domaćini;  da  se  zahvalim  na  pruženoj  prilici  da  budem  deo  ovog  Kursa;  da  poželim  našim 
devojkama zlato na Evropskom kao što su ga osvojili  i vaterpolisti nakon priprema u Subotici  i da 
poželim da ponovo sretnem sve divne ljude koje sam upoznao prethodnih nedelja.  
Evo i nekoliko fotografija koje mogu da prikažu makar deo našeg doživljaja: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Kandidati sa instruktorima 
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Prijem kod gradonačelnika Subotice 
 
 

 
U centru grada 
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Zadovoljstvo u »Dudovoj šumi«  

 
 

 
Za uniformisanost i „sveže” izraze lica je zaslužna naredna fotografija 
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Učenje do kasno u noć 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Fotografija za pamćenje: kurs je završen! 
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Sendijeva ilustracija Kursa 
 

 
                                                      
 

Mario Peić   
 


